

Headline	154 butiran diisytihar sebagai warisan kebangsaan		
MediaTitle	Utusan Sarawak		
Date	11 May 2012	Color	Black/white
Section	TEMPATAN	Circulation	37,981
Page No	L-12	Readership	113,943
Language	Malay	ArticleSize	259 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 589
Frequency	Daily	PR Value	RM 1,766



## 154 butiran diisytihar sebagai warisan kebangsaan

KUALA LUMPUR, Khamis — Menteri Penerangan Komunikasi dan Kebudayaan Datuk Seri Dr Rais Yatim hari ini mengisytiharkan 154 butiran terdiri daripada 24 tapak, 10 objek ketara, 111 objek tidak ketara dan sembilan tokoh orang hidup sebagai Warisan Kebangsaan Negara.

Beliau berkata penganugerahan status warisan kebangsaan itu merupakan langkah positif dalam era pembangunan yang mengimbangi transformasi yang dilaksanakan oleh kerajaan.

"Kementerian menganggap anugerah ini dapat sama-sama memupuk (semangat) kenegaraan dan kebangsaan kita, ia juga perlu diberi semangat pemeliharaan serta pemuliharaan," katanya kepada pemberita di sini.

Pada majlis itu, Rais turut menyampaikan sijil anugerah tokoh warisan orang hidup yang sangat menonjol menyerlahkan nilai-nilai warisan negara iaitu Ramli Ibrahim (tarian klasik India, tarian balet klasik dan tarian moden), Tan Sri Ahmad Othman Merican (muzik), Mek Jah Deris (Mak Yong), Jati anak Ju (Pua Kumbu), Datuk Mohd Nor Khalid (kartunis), Intan Sulga KK Tiring (tarian tradisional Bajau Laut), Eyo

Hock Seng (Wayang Kulit), Nyonya Tan Abdullah (Dondang Sayang) dan Kumaresan Karthigesu (Seni Muzik Sitar).

Selepas itu, beliau melepaskan 450 peserta Jejak Warisan yang terdiri daripada pelajar sekolah menengah sekitar Kuala Lumpur dan Selangor yang akan melawat ke tempat-tempat bersejarah seperti Muzium Tekstil Negara dan Panggung Bandaraya.

Warisan Kebangsaan Negara itu mrangkumi Warisan Ketara iaitu warisan arkeologi yang mengiktiraf Tapak Arkeologi Sungai Batu, Sungai Petani, Kedah; Bukit Bunuh, Lenggong, dan Gua Batu Tambun di Perak. Warisan semulajadi pula terdiri daripada Institut Penyelidikan Perhutanan Malaysia (FRIM), Kepong, Selangor; Taman Negara Tanjung Piai, Pontian dan Taman Negara Gunung Ledang, Muar di Johor; Taman Diraja Belum, Grik, Perak dan Taman Tasik Perdana, Kuala Lumpur.

Selain itu, pengiktirafan diberi kepada 16 bangunan di bawah warisan seni bina iaitu Istana Kenangan, Kuala Kangsar; Masjid Ubudiah, Kuala Kangsar; Gereja All Saints, Taiping; Menara Condong Teluk Intan dan Penjara

Taiping di Perak.

Masjid Diraja Sultan Suleiman, Klang, Selangor; Kota Santiago dan Gereja St. Paul di Melaka, Istana Jahar, Kota Baharu, Kelantan; bangunan bekas Jabatan Penerangan, bangunan bekas Mahkamah Tinggi, Jalan Raja; bangunan bekas Pejabat Pengawal Pos Wilayah Persekutuan (Pustaka Peringatan Kuala Lumpur), bangunan bekas Chartered Bank of India, Australia and China; Gereja St. Mary, bangunan Sekolah Menengah St. John, Bukit Nanas dan bangunan Institut Penyelidikan Getah Malaysia, yang semuanya di ibu negara, turut menerima pengiktirafan itu.

Bagi warisan seni halus, dua lukisan mendapat pengiktirafan iaitu Pago-Pago oleh Abdul Latiff Mohidin yang mengambil subjek alam seperti pucuk rebung, teritip, daun dan bukit serta lukisan Pemandangan Malaysia karya Khalil Ibrahim.

Warisan objek ketara pula ialah Hukum Kanun Pahang, Surat Persendirian Zainal Abidin bin Ahmad (ZABA), Surat Persendirian Tengku Omar ibni Almarhum Sultan Ahmad Shah, Pemasyratan Malaysia 1963, Perjanjian Kuala Lumpur 1974, Perisytih-

aran Wilayah Persekutuan Kuala Lumpur 1974, Perjanjian Labuan dan Batu Bersurat Terengganu.

Terdapat lapan kategori di bawah Warisan Tidak Ketara iaitu permainan tradisi dan pertahanan diri yang mengiktirafkan galah panjang, laga ayam, dam, katuk keli, tating lawi, sepak raga, seremban, ketinting, kuit, kabbadi dan silambam sebagai warisan kebangsaan.

Kitab Tib, Syair Siti Zubaidah Perang Cina, Misa Melayu, Pengap (Iban, Sarawak) dan Bahasa Melayu pula di bawah kategori warisan bahasa dan persuratan manakala main peteri, ulik mayang, bekam, bomoh patah, urut tradisional dan bidan kampung diiktiraf di bawah kategori perubatan tradisional.

Warisan busana, tekstil, seni hias diri dan kraf menyenaraikan baju Melayu, baju kurung, kebaya labuh, kebaya pendek, songket, pakaian adat Kadazan Dusun, pakaian Ngepan (Iban, Sarawak), pua kumbu, lipatan tengkolok, songkok, sulaman keringkam, batik Malaysia, tekat, ikatan samping, anyaman tepas, anyaman mengkuang dan labu sayong sebagai warisan kebangsaan. — Bernama